
Srbija: Tek trećina stanovnika Vojvodine pije ispravnu vodu

Voda iz svega devet javnih vodovoda u Vojvodini ispravna je za piće, pokazuje analiza
Instituta za javno zdravlje “Milan Jovanović Batut”. I u vojvođanskom zavodu potvrđuju
takve podatke, navodeći da tek trećina stanovnika pije hemijski i mikrobiološki ispravnu
vodu. U Pokrajinskoj vladi kažu – svesni su problema i kreću u njegovo rešavanje.
Stanovnici Bača piju vodu “udružene” neispravnosti – 100 odsto fizičko-hemijski i još u 77
procenata mikrobiološki neispravnu. Po tim je karakteristikama, najgore rangirana od
ukupno 42 kontrolisana vojvođanska vodovoda.
Javni bunar sa kog se zbog toga deo meštana snabdeva vodom, danas je bio suv. Godinama
su već suve i slavine na česmi u centru grada sa, kako piše, prečišćenom pijaćom vodom.
“Ja kupujem vodu. Možda i ima neko da pije, ali sumnjam. Kakva je ta voda sa česme? Pa,
kažu da nije za piti. Tako kažu”, ističe meštanin Bača Ilija Simić.
Struka i meštani, ali ne i predsednik opštine. Rekao nam je da – lažne rezultate neće da
komentariše i uputio nas na opštinsku fejsbuk stranicu. A tamo informacija da je voda u
Baču ispravna za piće, uz priložene izveštaje vojvođanskog Zavoda za javno zdravlje.
“Voda u Baču je, nažalost, na godišnjem nivou zdravstveno neispravna u najvećem procentu
uzoraka, opet zbog prisustva povećane koncentracije organskih materija, amonijaka i drugih
elemenata i u njima prisutnim mikroorganizmima, ali ne prisutnih opasnosti po zdravlje”,
kaže Sanja Bijelović iz Zavod za javno zdravlje Vojvodine.
Odnosno, u vodi nema opasnog arsena, nitrata i nitrita, pa ona nije zabranjena za upotrebu.
Osim najpoznatijeg slučaja grada Zrenjanina, zabrana je na snazi i u Temerinu, a opasnu
vodu piju još i u Kikindi, Bačkom Petrovcu i drugim mestima.
U čitavoj Vojvodini dominira fizičko-hemijska neispravnost vode, kaže doktorka Bijelović.
“Nažalost, svega jedna trećina stanovništva Vojvodine ima dostupnu vodu za piće ispravnu
na svojim slavinama i to je stvarno privilegija tih naših stanovnika. Ostatak stanovništva, tu
posebno naglašavam Severnobanatski i Srednjebanatski okrug nema dostupnu zdravu vodu
za piće, jer se ona ne prečišćava do potpunog obezbeđivanja te zdravstvene ispravnosti”,
kaže Bijelović.
Krećemo u rešavanje tog višedecenijskog problema, kaže predsednik Pokrajinske vlade. U
petak je, navodi, gradonačelnicima i predsednicima opština, jasne smernice dao predsednik
države. Novca ima i država je spremna da ga izdvoji u te svrhe.
“Najvažnije pitanje je pitanje brze i koordinisane izrade projekata. To je naša poslovična
slabost. Novca imamo i dali smo zadatak opštinama i verujemo da ćemo za tri, četiri godine
moći da kažemo da smo makar polovinu problema u Vojvodini rešili”, naglašava Igor
Mirović.
Do sada su fabrike vode dobili Vršac i Kovačica, a u planu su još u Kikindi i Novom Bečeju.
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U međuvremenu, iz Zavoda za javno zdravlje građane pozivaju da prate podatke o
ispravnosti vode iz vodovoda i javnih bunara. Jer, bez tačnih informacija, rizikuju zdravlje.
Izvor: rs.n1info.com


